
Oświadczenie złożone 

przez senatora Kazimierza Kleinę 

na 50. posiedzeniu Senatu 

w dniu 15 listopada 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury i budownictwa Andrzeja Adamczyka 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zwrócili się do mnie mieszkańcy gminy Żukowo zaniepokojeni informacją o wykreśleniu z listy dużych 

projektów w Programie Operacyjnym „Infrastruktura i środowisko” zadania pod nazwą „Obwodnica Metro-

polii Trójmiejskiej”, w ramach którego planowana jest budowa obwodnicy Żukowa. 

Budowa obwodnicy metropolitalnej jest istotna dla rozwoju regionu Pomorza i Kaszub. Obecne natężenie 

ruchu kołowego tranzytowego, turystycznego i lokalnego na terenie gminy Żukowo powoduje nieustanne 

zakorkowanie miejscowości. Obciążenie ruchem na dwóch drogach krajowych nr 7 i 20 krzyżujących się 

w mieście Żukowo na poziomie 25–30 tysięcy pojazdów na dobę przewyższa obciążenie wielu dróg ekspre-

sowych w kraju. Sytuacja taka, poza negatywnym wpływem na atrakcyjność inwestycyjną i mieszkaniową 

gminy Żukowo, ma również negatywny wpływ na środowisko. 

Proszę o informację, czy ministerstwo monitoruje trwające postępowania sądowe dotyczące budowy Ob-

wodnicy Metropolii Trójmiejskiej.  

Czy rozważane są rozwiązania mogące wpłynąć na rozładowanie ruchu w tym rejonie Pomorza np. po-

przez przyśpieszenie budowy drogi ekspresowej S6?  

Czy podczas aktualizacji listy dużych projektów w Programie Operacyjnym „Infrastruktura i środowisko” 

brane są pod uwagę obiektywne wskaźniki odnoszące się do wpływu istniejących szlaków komunikacyjnych 

na życie mieszkańców regionów, których dotyczą? 

Z wyrazami szacunku 

Kazimierz Kleina 
 


